
1 
 

 PAOOR.0012.6.3.2024.MAM     
 

PROTOKÓŁ Nr 47/2024 
z posiedzenia Komisji Budżetowej Rady Miejskiej w Śremie 

odbytego 12 marca 2024 r. o godz. 15:30  
w sali nr 24 Urzędu Miejskiego w Śremie, Pl. 20 Października 1 

 
Barbara Ratajczak – Przewodnicząca Komisji, 4 marca 2024 roku 

zwołała posiedzenie Komisji Budżetowej Rady Miejskiej w Śremie na 12 
marca 2024 roku. O zwołaniu posiedzenia zostali powiadomieni drogą 
elektroniczną wszyscy członkowie Komisji oraz zaproszeni goście. 
(Zawiadomienia o posiedzeniu Komisji stanowią załącznik nr 1 do niniejszego 
protokołu). 
 

Posiedzeniu 12 marca 2024 roku przewodniczyła Barbara Ratajczak, 
udział w nim wzięli członkowie Komisji wg. listy obecności stanowiącej 
załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 
Ponadto w posiedzeniu Komisji uczestniczyli:   
1. Lewandowski Adam – Burmistrz Śremu, 
2. Lewandowski Krzysztof – Skarbnik Gminy, 
3. Mielcarek Robert – Naczelnik PRK, 
4. Sarnowska Katarzyna – Przewodnicząca Rady Miejskiej w Śremie, 
5. Tomczak Donat – Naczelnik PSG. 
Zawiadomienia o posiedzeniu Komisji, stanowią załącznik nr 2 do protokołu. 
 

Przewodnicząca Komisji obrady rozpoczęła o godz. 15:30, witając 
wszystkich zebranych. Stwierdziła, że zgodnie z listą obecności na sali 
jest obecnych 7 radnych, a więc Komisja jest władna do podejmowania 
prawomocnych decyzji. 

Następnie poinformowała, że porządek obrad został przekazany 
radnym drogą elektroniczną i zapytała o propozycje zmian. 

Członkowie Komisji nie zgłosili zmian do porządku. 
 
Porządek obrad:  
1. Przyjęcie protokołu 46/2024 z posiedzenia Komisji. 
2. Analiza kosztów funkcjonowania Komunikacji Miejskiej w Śremie w 2023 

roku. 
3. Zaopiniowanie projektu uchwały: 
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a) zmieniający uchwałę w sprawie uchwały budżetowej gminy Śrem 
na 2024 rok,  

b) zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Śrem na lata 2024 – 2035, 

c) zmieniający uchwałę w sprawie udzielenia Województwu 
Wielkopolskiemu pomocy finansowej w formie dotacji celowej 
na pokrycie części wkładu własnego w związku z realizacją Projektu 
pn. "Rewitalizacja linii kolejowej nr 369 na odcinku Śrem - Czempiń" 
w ramach Programu Uzupełniania Lokalnej i Regionalnej 
Infrastruktury Kolejowej - Kolej+ do 2029 roku, 

d) w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania 
ulg w spłacie należności pieniężnych mających charakter 
cywilnoprawny, przypadających gminie Śrem lub jej jednostkom 
organizacyjnym. 

4. Sprawy bieżące w zakresie działania Komisji. 
 
 
ad.1 Przyjęcie protokołu 46/2024 z posiedzenia Komisji. 

Przewodnicząca Komisji przekazała, że protokół 46/2024 z posiedzenia 
Komisji został przekazany członkom Komisji. 

Do protokołu nie zgłoszono uwag.  
Wobec powyższego stwierdziła, iż protokół z posiedzenia Komisji został 

przyjęty.   
 
 
ad.2 Analiza kosztów funkcjonowania Komunikacji Miejskiej w Śremie 
w 2023 roku. (Analiza stanowi załącznik nr 3 do protokołu).  

Informację zreferował Naczelnik PRK, Robert Mielcarek. 
  
Następnie Przewodnicząca otworzyła dyskusję. 
 
W dyskusji głos zabrali:  

Radny Andrzej Mieloszyński stwierdził, że według Jego wyliczenia 
w VIII kadencji wydano ok. 18 mln zł na komunikację miejską. 

Naczelnik PRK Robert Mielcarek odpowiedział, że uśredniając koszty, 
można przyjąć, że jest to właśnie taka wartość. 
Dyskusję zakończono. 
 
 
 



3 
 

ad.3 Zaopiniowanie projektu uchwały: 
Przewodnicząca Komisji zaproponowała, aby podpunkt a) oraz b) 

omówiono wspólnie, a głosowanie przeprowadzono osobno dla każdego 
z podpunktu.  
 Radni wyrazili zgodę. 
 

a) zmieniający uchwałę w sprawie uchwały budżetowej gminy Śrem 
na 2024 rok. 

b)  zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Śrem na lata 2024 – 2035. 

Projekty uchwał zreferował Skarbnik, Krzysztof Lewandowski. 
 
Następnie Przewodnicząca otworzyła dyskusje nad ww. projektami uchwał. 
 
W dyskusji głos zabrali: 

Radny Andrzej Mieloszyński zapytał, czy środki uwzględnione w dziale 
900 załączniku 3 dot. modernizacji systemu ogrzewania, są wystarczające 
na rozpatrzenie wniosków z roku ubiegłego oraz bieżącego? 

Burmistrz Adam Lewandowski odpowiedział, że tak wszystkie zaległe 
wnioski zostaną zrealizowane.  
Dyskusje zakończono. 
 

Przystąpiono do głosowania w sprawie zaopiniowania projektu 
uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie uchwały budżetowej gminy Śrem 
na 2024 rok. 

Wyniki: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5) Mariusz Kociemba, Andrzej Mieloszyński, 
Barbara Ratajczak, Nina Stępa, Tomasz Wojna; WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Cezary 
Strzelec, Rafał Wachowiak. 

Przewodnicząca Komisji podsumowując wynik głosowania stwierdziła, 
iż przedłożony projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
 
 

Przystąpiono do głosowania w sprawie zaopiniowania projektu 
uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Śrem na lata 2024 – 2035. 

Wyniki: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: ZA (5) Mariusz Kociemba, Andrzej Mieloszyński, 
Barbara Ratajczak, Nina Stępa, Tomasz Wojna; WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Cezary 
Strzelec, Rafał Wachowiak. 

Przewodnicząca Komisji podsumowując wynik głosowania stwierdziła, 
iż przedłożony projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
 

 
c) zmieniający uchwałę w sprawie udzielenia Województwu 

Wielkopolskiemu pomocy finansowej w formie dotacji celowej 
na pokrycie części wkładu własnego w związku z realizacją Projektu 
pn. "Rewitalizacja linii kolejowej nr 369 na odcinku Śrem - Czempiń" 
w ramach Programu Uzupełniania Lokalnej i Regionalnej 
Infrastruktury Kolejowej - Kolej+ do 2029 roku. 

Projekt uchwały zreferował Naczelnik PSG, Donat Tomczak. 
 
Następnie Przewodnicząca otworzyła dyskusje w tym punkcie posiedzenia. 
 
W dyskusji głos zabrali: 

Radny Andrzej Mieloszyński zapytał, co było przyczyną 
niewykorzystania dotacji na rok 2023? 

Naczelnik PSG, Donat Tomczak odpowiedział, że prognoza 6-letnia była 
sporządzana w momencie, gdy wiedza na temat harmonogramu i procedury 
realizacji zamówienia, nie była zbyt precyzyjna. Rozstrzygnięcia przetargowe 
i rozpoczęcie prac projektowych nastąpiło nieco później i stąd ta zmiana.  
Dyskusje zakończono. 
 

Przystąpiono do głosowania w sprawie zaopiniowania ww. projektu 
uchwały. 

Wyniki: ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (7) Mariusz Kociemba, Andrzej Mieloszyński, 
Barbara Ratajczak, Nina Stępa, Cezary Strzelec, Rafał Wachowiak, Tomasz 
Wojna. 

Przewodnicząca Komisji podsumowując wynik głosowania stwierdziła, 
iż przedłożony projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
 
 

d) w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania 
ulg w spłacie należności pieniężnych mających charakter 
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cywilnoprawny, przypadających gminie Śrem lub jej jednostkom 
organizacyjnym. 

Projekt uchwały zreferował Skarbnik Krzysztof Lewandowski. 
 
Następnie Przewodnicząca otworzyła dyskusje w tym punkcie posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto. 
 

Przystąpiono do głosowania w sprawie zaopiniowania ww. projektu 
uchwały. 

Wyniki: ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (7) Mariusz Kociemba, Andrzej Mieloszyński, 
Barbara Ratajczak, Nina Stępa, Cezary Strzelec, Rafał Wachowiak, Tomasz 
Wojna 

Przewodnicząca Komisji podsumowując wynik głosowania stwierdziła, 
iż przedłożony projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
 
 

Opinia Komisji w sprawie w/w projektów uchwał stanowi załącznik 
nr 4 do niniejszego protokołu. 
 
 
ad. 4 Sprawy bieżące w zakresie działania Komisji.  
 
Przewodnicząca otworzyła dyskusje w tym punkcie posiedzenia 
 
W dyskusji głos zabrali: 

Radny Rafał Wachowiak zapytał, czy w związku z wypłatą podwyżek 
dla nauczycieli szkoły powinny otrzymać zwiększoną dotację? 

Burmistrz Adam Lewandowski odpowiedział, że tak. 
Radny Rafał Wachowiak zapytał, dlaczego szkoła im. Kawalerów 

Orderu Uśmiechu oraz Szkoła Katolicka jej nie otrzymały? 
Skarbnik, Krzysztof Lewandowski odpowiedział, że w przypadku szkół 

prowadzonych przez inny podmiot niż gmina, kwota dotacji musi 
być ponownie przeliczona na podstawie zatwierdzonych planów placówek 
gminnych. Na ten moment, dopóki uchwała nie jest podjęta przez Radę, 
to również plany są nie zatwierdzone, czyli nie można wyliczyć dotacji. 
Prawdopodobnie dotacja dla tych podmiotów będzie procedowana 
na kolejnej sesji. 
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Burmistrz Adama Lewandowski dodał, że chodzi o to, by precyzyjnie 
określić wartość dotacji. Jak będzie wyliczona kwota, jaka przypada na 1 
dziecko w placówce gminnej, to na tej podstawie zostanie wyliczona kwota 
dotacji dla pozostałych placówek. Dodał, że placówki otrzymają dotację 
z odpowiednim wyrównaniem.  

Radny Rafał Wachowiak dopytał, czy w tych szkołach, które otrzymały 
dotację, plany są już określone?  

Skarbnik, Krzysztof Lewandowski, odpowiedział, że tak, ale będą realne 
dopiero po sesji? 

Radny Rafał Wachowiak odpowiedział, że rozumie, ale czy szkoły mają 
plan aktualny? 

Skarbnik, Krzysztof Lewandowski, odpowiedział, że nie mogą dostać 
aktualnych planów, dopóki nie zostanie przyjęta przez Radę uchwała 
zmieniająca budżet. 

Burmistrz Adam Lewandowski dodał, że po podjęciu uchwały zostanie 
rozpisane 10 mln zł na poszczególne plany finansowe jednostek. 
Po dostarczeniu nowych planów przez placówki i zatwierdzeniu ich przez 
gminę, co trwa zazwyczaj jeden dzień, zostanie wyliczona dotacja dla szkół 
wymienionych przez Pana Radnego. 

Radny Rafał Wachowiak odpowiedział, że rozumie, ale Jemu chodzi 
o to, czy szkoły, które otrzymały zwiększoną dotację, przedstawiły nowe 
plany. 

Skarbnik, Krzysztof Lewandowski, odpowiedział, że jeszcze nie. 
Radny Rafał Wachowiak zapytał, czy w takim razie zwiększone 

wynagrodzenia otrzymały? 
Burmistrz Adam Lewandowski odpowiedział, że tak.  
Radny Rafał Wachowiak stwierdził, że jest to sprzeczne. 
Burmistrz Adam Lewandowski odpowiedział, że nie ma sprzeczności, 

ponieważ plan finansowy jednostek gminnych przypada na cały rok, 
w związku z czym jest też rezerwa finansowa. Natomiast gmina nie zna 
planów finansowych placówek prowadzonych przez podmioty zewnętrzne.  

Radny Rafał Wachowiak zapytał, czy dobrze rozumie, iż szkoły 
wypłaciły wynagrodzenia ze środków, które posiadały? Czy ze zwiększenia 
środków?  

Skarbnik, Krzysztof Lewandowski, odpowiedział, że ze środków, które 
posiadały. 
Dyskusje zakończono. 
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 Wobec zrealizowania porządku obrad, Przewodnicząca Komisji –
Barbara Ratajczak podziękowała gościom, członkom Komisji za udział 
w posiedzeniu, zamykając obrady o godz. 15:53. 

 
Na tym posiedzenie Komisji i protokół zakończono.       

     
 

Przewodnicząca 
Komisji Budżetowej 
/-/Barbara Ratajczak 

 
 
 

Załączniki do protokołu: 
1. Zawiadomienia o posiedzeniu Komisji. 
2. Lista obecności Radnych. 
3. Analiza kosztów funkcjonowania Komunikacji Miejskiej w Śremie w 

2023 roku. 
4. Opinia Komisji dot. projektów uchwał. 

 
 
 

Protokół sporządziła: 
Marta Matuszewska 
Podinspektor  


